
NIEUWS UIT HET ARCHIEF 
Helaas heeft Cors Lagendijk om gezondheidsredenen moeten besluiten niet 
langer deel uit te maken van de ‘archiefploeg’. Met zijn fabelachtige 
geheugen over het verleden van ons dorp en met name de omgeving van 
‘de dijk’ was hij jarenlang de vraagbaak voor veelbezoekers. De 
‘archiefploeg’ zal hem missen. 
Gelukkig is er in de persoon van Jan Kroos een welkome versterking 
gekomen. Jan is een echte Ambachter, bekend met het werken met 
computers en last but not least: hij is een flink aantal jaren jonger dan de 
huidige medewerkers. Hoewel hij pas een paar weken actief is zijn Kees den 
Hoed, Henk Schreuders, Gijs Bakker en Ger v.d. Straaten heel erg blij met 
zijn komst en ook Jan Kroos voelt zich al aardig thuis in de groep. 

 
AANWINSTEN VOOR HET ARCHIEF 
Keukenschaafje, unster, radiotoestel jaren ’70, geschonken door  
onbekenden. 3 foto’s  van de Oostendam  van mevr. Van Wingerden. Tinnen 
bord, haardtang, vaas beschilderd door Henk v.d. Leer, mestriek,. alles van 
C. den Hoed. Patroonboekjes voor tekenen met pantograaf uit jaren ’60 van 
mevr. Hendriks. Glas Ido’s Fanfare fam. Slagman. Draagbaar via fam. v.d. 
Vlies. Gifspuit (landbouw) dhr. de Wit. Prikslee met prikkers+houten 
droogrekje H.v.d.Linden uit Zwijndrecht. 5 bordjes met ambachtse 
monumenten, mevr. Hulspas. Potje met knikkers jaren’1890-1900, fam 
Vrijhof.  Foto Ido’s Mannenkoor, Fred van Stratum. Dissel, 
paardenklomp,strijkbout, een piramide gewichten, wafelijzer, koffiemolen + 
maatbeker, waterketel, smeedtang groot, smeedtang klein, pikschaartje, 
korenmaten ( 2x 5ltr, 1x 1ltr, 1x 2ltr ) alles van fam. Hospers-den Hoed. 
Doopfont van de Elimkerk, gemaakt door de smid van Otterloo en 
geschonken door mevr. Van Otterloo. Compleet faxapparaat, dhr. J. de 
Nachtegaal. Map met distributiekaarten, Alie Tas. Zak met kleedjes en 
kleertjes, mevr. Admiraal-Biesbroek. Speciale koffiemolen, gehaktmolen, 
bietenspa en schoolatlas van Nederland, alles van Joop Veldhuizen uit 
Rijsoord. Schilderij van de Kerkstraat, Hebbes. Breiboek, fam. Kranendonk. 
Boek Ambacht 1332-1982, 2 boekjes Ambacht in oude ansichten, film van 
de Vrouwgelenweg 1979,boekje opening van het Jacobus Ziekenhuis in 
1989, alles van Luuk de Waard en een wasstamper van Louis van Helden. 
Alle gevers willen wij van harte bedanken. 
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Algemene ledenvergadering 2018 
 
UITNODIGING 
 
Hierbij worden alle leden uitgenodigd om de jaarlijkse algemene 
ledenvergadering bij te wonen. Deze vergadering vindt plaats in het 

Jeugdcentrum aan de Vijverhof 
12 april 2018 

Aanvang 19.30 uur. 
 

AGENDA 

1. Opening en mededelingen 

2. Notulen vorige vergadering (zie verder in dit blad) 

3. Jaarverslag secretaris (wordt voorgelezen tijdens de vergadering) 

4. Jaarverslag penningmeester (kan na 1 april worden opgevraagd bij 
Joke v.d. Straaten, tel. 0621284922 of joke@vdstraaten.nl 

5. Verslag kascommissie 

6. Bestuursverkiezing/benoeming 
 Aftredend zijn  A.J. Verseveldt- Sesselaar 
    J. van Beek  
    A. Plaisier 
Allen zijn herkiesbaar 

7. Bespreking bouw- en verbouwplannen den Brommert 

8. Rondvraag 

9. Sluiting 
 
PAUZE 

Na de pauze gaan om ca. 20.30 uur de deuren open voor andere 
belangstellenden en zal Ger van der Straaten het één en ander vertellen over 
het huis Vredenborg dat vroeger stond aan het eind van de tegenwoordige 
Wepsterlaan. De geschiedenis van dit huis gaat vele eeuwen terug en uit 
onderzoeken van Ger maar ook uit de kort geleden gedane opgravingen is heel 
wat geschiedenis naar boven gekomen. Niet alleen van het huis maar ook over 
de bewoners weet Ger op boeiende wijze heel veel te vertellen. 
Hierna kunnen nog wat vragen worden gesteld waarna de voorzitter de 
bijeenkomst zal afsluiten. 

2 

ORIGINEEL CADEAU-IDEE 
Een jarige medewerker van de gemeente Hendrik-Ido-Ambacht had een 
origineel cadeau-idee. Hij wilde het geld voor zijn cadeau doneren aan 
het Historisch Genootschap, voor de restauratie en renovatie van Den 
Brommert.  
“Historie vind ik heel interessant en in de jaren die ik voor Hendrik-Ido-
Ambacht werk, ben ik vooral de Waal, het Kerkplein en het Historisch 
Genootschap met Den Brommert zeer gaan waarderen. Een fraaier uiterlijk 
van Den Brommert past mooi bij het historisch Kerkplein. Het leek me 
daarom goed om het geld waar normaal een cadeau voor gekocht wordt, 
aan het Genootschap te schenken. Ik verwachtte dus geen cadeau, maar tot 
mijn verbazing kreeg ik een prachtig certificaat van mijn schenking”, zegt 
Nieky Klaus enthousiast.  
 
NOG EEN HEEL MOOI GEBAAR 
Eén van onze leden die ons een warm hart toedraagt heeft ons verrast door 
gedurende vijf jaar een financiële bijdrage aan ons over te maken. Zij maakt 
hiervoor ook gebruik van het feit dat wij een ANBI vereniging zijn en kan haar 
bijdrage door het invullen van een speciaal hiervoor bij de belastingdienst te 
verkrijgen formulier haar bijdrage opvoeren als aftrekpost bij het invullen van 
het belastingaangiftebiljet. 
Beide initiatieven hebben de lezers misschien op een idee gebracht. Een 
bekend gezegde luidt immers:Als er één schaap over de dam is volgen er 
meer.  
 
FACEBOEK 
Sinds 24 mei 2017 zijn we ook op facebook actief, namelijk via 
www.facebook.com/historhia. Ook op die pagina delen we informatie over 
Ambachts verleden. 
 
Inmiddels zijn we 9 maanden verder en wordt de pagina door 135 mensen 
gevolgd. 125 mensen vinden de pagina leuk. Bent u actief op Facebook, 
volg ons dan, of vind ons leuk. Vinden we leuk!  
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http://www.facebook.com/historhia


BOUWSTEENTJES 
Vorig jaar zijn we een bouwsteentjesactie 
gestart. Iedereen die dit wilde kon 
symbolisch één of meer bouwsteentjes 
kopen om te helpen het benodigde 
kapitaal voor de verbouwing bij elkaar te 
krijgen. In 2017 heeft die actie het mooie 
bedrag van € 2.740,=  opgebracht. Graag 
bieden we ook in 2018 een ieder in de 
gelegenheid om (wederom) 
bouwsteentjes te kopen voor € 2,50 per 
steentje. Sommigen hebben ons in 2018 al weer gesteund. Het saldo is per 
1 maart € 2.870,=  U weet het wellicht. Wij bouwen de nieuwe Brommert na 
met Lego-steentjes. Met de 1148 verkochte steentjes tot nu toe begint het 
Lego-bouwwerk al aardig vorm te krijgen.  Helpt u ons mee verder te 
bouwen. Uw bijdrage  kunt u overmaken op rekening NL79 INGB 0007 2619 
58 ten name van het Historisch Genootschap. Vermeldt u dan op uw 
overschrijving ‘bouwsteentjes’. Tijdens de komende jaarvergadering kunt u 
uiteraard ook steentjes kopen! 

 
ZOMERFAIR 
Bij het schrijven van deze bijdrage was de buitentemperatuur nog ver 
verwijderd van zomerse waarden. Niettemin is het Historisch Genootschap 
met enkele anderen al volop bezig met de voorbereiding van de Zomerfair 
2018. Noteert u vast de datum van zaterdag 9 juni in uw agenda? Want u 
wilt er die dag vast ook bij zijn. Als bijzondere attractie voor dit jaar staat een 
feestelijke demonstratie ringsteken met aangespannen paarden op het 
programma. Voor één middag wordt Ambacht weer het boerendorp van 
vroeger! De paarden trekken historisch gerij, zoals tilbury’s. Berijders 
verschijnen uiteraard in aan de rijtuigen aangepaste kleding van vroeger. 
Zo’n honderd jaar geleden werd dit bij feestelijke gelegenheden meer in ons 
agrarische dorp gedaan. Tegenwoordig is zoiets zelden meer in onze regio 
te zien, maar bijvoorbeeld in Zeeland brengt dit tijdens de zomermaanden 
nog steeds vele honderden mensen op de been. De verwachting is dat er uit 
de wijde omtrek mensen naar dit gebeuren zullen komen kijken. Locatie: 
Dorpsstraat tussen Reeweg en Kerkplein. 
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Verslag ledenvergadering 5 april 2017 

1. Opening  en mededelingen 

Voorzitter Alie Tas opent de ledenvergadering met een hartelijk welkom 
aan de 43 opgekomen leden. Zij stelt vast dat het aantal leden nog steeds 
groeit. Daarnaast complimenteert zij de vrijwilligers die altijd maar weer 
klaarstaan om te helpen. Zij memoreert ook twee activiteiten die  
aanstaande zijn, te weten een fietstocht op 13 mei en een wandeltocht op 
20 mei. 
Vervolgens doet Arie Verhoeven verslag van de stand van zaken van de 
renovatie van Den Brommert. Er moet een besluit worden genomen of we 
de renovatie in één keer willen doen of in fasen. Hangt ook van de 
financiering af. Het CAI-fonds moet nog uitspraak doen over voor hoeveel 
subsidie wij uiteindelijk in aanmerking komen. Arie heeft ook een aktie 
opgezet om legosteentjes te verkopen à €2,50 per stuk, waarmee de 
oudheidskamer wordt nagebouwd. 

2. Notulen vorige vergadering 13 april 2016 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld met dank  aan de secretaris. 
Ger vdS merkt nog wel op dat hij niet samen met Joke de website 
onderhoudt, maar dat zij dat alleen doet. Juist vandaag  is Den Brommert 
aangesloten op het internet. 

3. Jaarverslag 2016 

Met dank aan de secretaris wordt het jaarverslag voorgelezen en 
vastgesteld 

4. Jaarverslag penningmeester 2016 

Joke van der Straaten geeft op deskundige wijze tekst en uitleg over de 
financiële situatie. Voor het eerst zijn we op een negatief saldo van iets 
meer dan €500 uitgekomen. Dat komt ondermeer door  een eenmalige 
afboeking op het boekje “100 jaar wonen”, ook op kalenders, 
onderzoekskosten renovatie ad circa €7000, etc. Maar er zijn ook extra 
inkomsten. Joke legt uit dat we een nieuwe opzet van de administratie 
hebben verkregen en wordt met een applaus vanuit de zaal beloond. 
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5. Verslag Kascommissie 
Rien Ilting en Jaap de Nachtegaal doen verslag van hun bevindingen en 
stellen de vergadering voor de penningmeester bij acclamatie décharge te 
verlenen. André Rongen wil Rien wel opvolgen. 
 

6. Bestuursverkiezing/benoeming 
Alie Tas wordt met algemene stemmen herkozen.  Gerard Plaisier wordt 
gekozen die aftredend bestuurslid Pieter Scheurwater opvolgt. 
 

7. Mededelingen van het bestuur over Den Brommert 
Zie agendapunt (1) 
. 

8. Rondvraag 

• Ger vdS zoekt versterking voor de  dinsdagen, met name op 
computergebied 

• Op 17 juni wordt het vernieuwde Dorpsplein heropend met 
allerlei activiteiten daaromheen 

• Joke legt uit dat het nog niet zo makkelijk is om vaker per email 
te communiceren. Het adressenbestand zal namelijk snel zijn 
vervuild 

• Via marktplaats zouden mogelijkheden bestaan om 
ijsselsteentjes te vinden 

• Er wordt nog gezocht naar mogelijkheden om vaker lezingen in 
Den Brommert  te organiseren 

• De voorzitter bevestigt dat ons Genootschap  geen echte 
inbreng heeft gehad bij de renovatie van het Dorpsplein 

9. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter het officiële gedeelte van 
de vergadering onder dankzegging aan alle aanwezigen. 
 
Na de pauze houdt de heer Stephan de Vos een lezing over “de dialecten in 
Zuid-Holland”. 
Hendrik Ido Ambacht, .. april 2018 
 
Tim den Draak    Alie Tas 
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CONTRIBUTIE 
Zoals u kunt lezen in de bijgevoegde factuur voor de contributie over het jaar 
2018 is er dit jaar het één en ander veranderd. Allereerst krijgt u in plaats 
van een acceptgiro een factuur waarop niet alleen uw naam maar ook -en 
dat is nieuw- een lidnummer en een factuurnummer. Voor het verwerken van 
de betalingen is het nodig dat u op de betaling het lidnummer en het 
factuurnummer vermeldt. Dit voorkomt verwarringen vooral bij namen die 
veel voorkomen. Wij rekenen op uw medewerking! 
Wilt u ook dit jaar een extra bijdrage aan ons overmaken dan kan dat net als 
altijd door het bedrag dat u overmaakt met een donatie te verhogen. Deze 
donatie wordt door ons automatisch apart gehouden voor extra uitgaven. 
 
BOUWPLANNEN 
De plannen met betrekking tot de restauratie en verbouw van Den Brommert 
vorderen gestaag. We zouden graag nog in het derde kwartaal met het werk 
willen beginnen, maar de haalbaarheid hangt van een aantal factoren af. De 
voornaamste zijn het tijdig verkrijgen van een Omgevingsvergunning 
(bouwvergunning) en het aanbesteden van het werk. 
De financiële uitvoerbaarheid is een belangrijke stap dichterbij gekomen 
doordat het Genootschap van de gemeente een eenmalige subsidie van  € 
100.000,= heeft gekregen. Als Historisch Genootschap hebben wij ons 
daarbij bereid verklaard een groot deel van de antieke inboedel van de 
vroegere burgemeester Spoor (en familie) in het gerestaureerde gebouw 
tentoon te stellen (en gedeeltelijk op te slaan.) Wij denken dat het gebouw 
hiermee na de restauratie fraai kan worden ingericht. Dank aan het adres 
van de gemeente voor deze royale geste. 
Intussen hebben wij een bouwmanagementbureau aantrokken, dat voor ons 
de bouw gaat begeleiden en coördineren. Een belangrijke taak van dit 
bureau is o.m. een zorgvuldig overleg met de omwonenden tijdens de bouw. 
Ook is een architect aangesteld, die het bouwplan nog wat verder gaat 
uitwerken en gereed maken voor de vervolg procedures. 
Tijdens de komende jaarvergadering op donderdag 12 april zullen de 
bouwplannen worden besproken.  
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